
1 

撰文：游曉芬、林承儀、蕭雅方 

中文版(p 1-2) English(p 3-4) 

圖書館穿新衣，網站改版再升級！ 

 

圖書館新版網站已於 2022 年 9 月 6 日換裝上線，期待提供更優質的服務與操作體驗。長久以來，圖書館戮

力於開創高品質的資源服務，思考融入 SDGs 優質教育、減少不平等、促進發展全球夥伴等概念。而隨著服

務與資源日益增長下，網站呈現與引導更顯重要，此次改版力求有條不紊、快速指引、直覺易用。 

 

本校為國際一流高等教育學府，早期圖書館網站便已有雙語化，並匯集豐沛的知識資源、資料庫、利用教

育課程等；此外，亦提供網頁字體大小選擇等更貼心服務。在不斷提升與優化下，於 108 學年度校內網頁

英文版競賽獲得行政單位第三名的肯定，亦於網站調整意見調查獲得佳評；此次改版，以使用者角度設計

並參酌讀者意見，調整了網站內容架構、使用者身分常用資源指引、一站獲得全體系圖書館資訊、版面調

整與視覺化呈現等，重要亮點如下。 

 

 

有別以往採串接各館獨立網頁，新版將全體系圖書館資訊全面整合，在同一網站可切換了解體系內各館資

訊(如下圖)。透過此整合，更能了解體系內所有資源與服務，資訊更集中不發散，更希冀促進體系成員間互

相交流及參加活動。 

 

 

全體系圖書館匯集 

 

各類使用者常用資源快速引導 
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考量各類使用者不同需求，新版彙整各身分、臨床人員或校外訪客等常用服務，可快速引導至常用資源。 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

版面區塊調整，新版更清晰有調理，具直覺易使用特性；公告區塊特別改採圖像設計，除了更加吸睛外，

進而也提升公告的功能價值。 

網站如同鑰匙，開啟機構單位的價值及資訊服務新世界，秉持教育與服務以人為本，貼心考量各個到訪的使

用者需求，設計調整架構及優化版面。任何小細節，都是前進的動力。歡迎到訪圖書館網站，感謝支持！ 

 

  

視覺化設計增加吸引力 

 

https://library.tmu.edu.tw/Forms/FormSystem/FormHome.aspx
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The evolution of the TMULs website. Not just a new look! 

 

The new version of the library's website has been refreshed and launched on September 6, 2022 We look 

forward to providing better services and user experience. TMU libraries have been committed to creating high-

quality services, thinking about concepts such as integrating Quality Education, Reduced Inequalities, Peace, 

Justice, and Strong Institutions and Partnerships in the SDGs. With the increasing number of services and 

resources, website presence and guidance are more important. The new version focuses in particular on a 

clear and concise layout, quick to guide, and intuitive to use. 

 

In the past, library websites provided bilingual layouts and collected many resources, such as databases, 

promotional events, and training courses. In addition, the websites won third place in the English version of 

the school's website competition, and also got good reviews. Highlights of this revision include the following. 

 

 

 

The new version integrates all resources and information on TMU libraries, including the Shuang Ho library 

and the Wanfang library. With this integration, we can better gather all TMU library resources and information 

through a one-stop service, concentrate information more and not diverge, and hope to promote mutual 

communication activities among members of the TMU. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

The new version provided a feature rapidly guided to common resources by different users. 

 

 

 

 

 

 

 

 

We are family 

 

Quick guide for a variety of users 
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The announcement block is especially suitable for the image design, which is more attractive, and thus 

enhances the functional value of the announcement. Welcome to visit the TMULs Website to take advantage of more 

resources, GO NOW (click on the English button) 

 

Layout with visualization 

https://library.tmu.edu.tw/Forms/FormSystem/FormHome.aspx

